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MERKNADER TIL HØRINGSNOTAT OM ENDRINGER I BARNEHAGELOVEN. 
 
Åsatua har i likhet med mange andre ikke-kommunale barnehager blitt etablert av 
foreldre i lokalmiljøet som følge av at det ikke har vært et offentlig tilbud tilgjengelig. 
Etableringen har foregått i ren dugnadsånd hvor det er lagt ned et betydelig antall timer 
frivillig arbeid. Denne dugnadsånden har vært viktig for at foreldre i småbarnsfamilier 
har kunnet arbeide og derved bidra til viktig arbeidskraft i og utenfor kommunen og 
ivareta familiens økonomiske sikkerhet.  
 
Etableringen, driften og kvaliteten i tilbudet til barna i barnehagen har vært og er helt og 
holdent avhengig av dagens tilskuddsordning. 
 
Barnehager med lokal tilknytning har i tillegg til primærfunksjonen en rekke positive 
effekter i nærmiljøet. I Åsatuas tilfelle er den en garantist for fortsatt drift av 
samfunnslokalet som også brukes av pensjonistforeningen, sanitetsforeningen og andre 
foreninger og aktiviteter rettet mot store og små i det lille lokalsamfunnet.  Videre beriker 
nærheten mellom barn og eldre begge gruppers hverdag, noe som er viktig å ta vare på i 
et samfunn hvor kravene til effektivitet ofte gir mindre rom for medmenneskelig kontakt. 
 
Dugnadsånd har vært og vil fortsatt være et viktig for å oppnå regjeringens mål om full 
barnehage dekning. Dugnadsånd er og vil også være viktig i framtiden for å oppnå 
politiske målsettinger. Det er derfor viktig at regjeringen viser respekt for det arbeidet 
som er lagt ned og etablerer mekanismer som gjør det mulig for de ikke-kommunale 
barnehagene å overleve på lang sikt. Dette er også viktig for arbeidstakerne i 
barnehagene, deres familier og for arbeidstakere og arbeidsgivere som er avhengige av 
barnehageplasser for å opprettholde dagens arbeidsforhold.  
 
Statlige tilskudd og lovpålagte regler for kommunalstøtte til barnehagene er garantisten 
for forutsigbar økonomi for ikke-kommunale barnehager. Forutsigbar økonomi er igjen 
med på å skape den trygghet for de ansatte og styret som sikrer at energien fokuseres mot 
å vedlikeholde og videreutvikle et kvalitetsmessig godt barnehagetilbud. Vi vil derfor 
sterkt oppfordre til at dagens ordning med statlige tilskudd opprettholdes. 



 
Innføring av rammefinansiering vil ikke vil føre til den forutsigbarheten vi trenger for å 
kunne drive ikke-kommunal barnehage. Når da også paragrafen om likebehandling av 
kommunale og ikke-kommunale barnehager er planlagt tatt bort, ser vi med sterk uro på 
fremtiden. Hadde denne paragrafen fremdeles vært gjeldende, hadde vi som ikke-
kommunale barnehager hatt en viss sikkerhet med tanke på tilskudd. Vi vil derfor sterkt 
oppfordre til at paragrafen om likebehandling ikke fjernes. 
 
Kommunene vil, ved innføring av rammefinansiering, også sitte med vel mange hatter. 
De skal forvalte alle midlene i sektoren, de sitter selv som eiere av barnehager og de skal 
drive tilsyn med barnehagene. Dette mener vi er meget betenkelig og uheldig. Ikke-
kommunale barnehager vil sannsynligvis oppleve at de kommunale barnehagene blir 
forfordelt i den nye ordningen, uten at de kan gjøre noe med det. 
 
Kommentarene gis med håp om fortsatt levedyktige betingelser for ikke-kommunale 
barnehager og et lokalt barnehagetilbud i Åsa. 
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